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NOTAT 

Orientering om status på arbejdet med indkøb af miljømærkede 
produkter 

Baggrund 

Økonomiudvalget besluttede den 26. september 2017, at Københavns 
Kommunes indkøb og udbud på en række områder skal leve op til 
miljømærkerne Svanen eller EU-Blomsten. Samtidig blev det besluttet, at 
Økonomiforvaltningen og Teknik- og Miljøforvaltningen årligt skal 
udarbejde en status på arbejdet med indkøb af miljømærkede produkter til 
Økonomiudvalget. 
 
Status 

På baggrund af Økonomiudvalgets beslutning havde Økonomi-
forvaltningen og Teknik- og Miljøforvaltningen planlagt at udarbejde en 
status til Økonomiudvalget i december 2018. Med dette notat orienteres 
Økonomiudvalget om, at det vil blive forelagt en status i januar 2019 i 
stedet. 
 
Årsagen hertil er, at de markedsdialoger, som Teknik- og 
Miljøforvaltningen, Økonomiforvaltningen og Miljømærkning Danmark 
er ved at gennemføre med producenter af legetøj og kontormøbler for at 
udvikle markedet for mere miljøvenlige produkter, har taget længere tid 
end først forventet. Det skyldes, at der har været et ønske om at have så 
mange samarbejdspartnere som muligt med i arbejdet, bl.a. Staten og 
Kommunernes Indkøbsservice (SKI), Dansk Industri (DI) og 
Partnerskab for Offentlige Grønne Indkøb (POGI), hvilket er lykkedes.  
 
Når markedsdialogerne er afsluttet i løbet af efteråret 2018, vil 
Miljømærkning Danmark efterfølgende aflevere en rapport, som Teknik- 
og Miljøforvaltningen og Økonomiforvaltningen skal bruge for at 
udarbejde en status til Økonomiudvalget. Her vil det fremgå, på hvilke 
indkøbsområder, det er muligt at stille krav om miljømærkede 
produkter, samt hvilke nye brancher og indkøbsområder, der bliver 
fokuseret på at udvikle mere miljøvenlige produkter indenfor, i det 
kommende år.  
 
 


